
Gesprekspunten 

Welzijnsaspecten 

Wij verzoeken de gemeente om een budget beschikbaar te stellen om een onafhankelijk studie te 

laten uitvoeren naar de windturbines in de gebieden 3 en 13, zodat de gevolgen voor de bewoners 

van deze omliggende wijken duidelijk worden. 

De bewoners maken zich grote zorgen over de gevolgen van de plaatsing van de windturbines voor 

de gezondheid. Daarbij wordt de overlast door (laagfrequent) geluid en slagschaduw als belangrijkste 

elementen gezien. 

De focus bij besluitvorming moet liggen op een zo minimaal mogelijk aantal gehinderde 

omwonenden, zowel qua geluidsoverlast als overlast door slagschaduw. In dit proces zouden 

akoestische elementen zwaarder moeten wegen dan niet-akoestische overwegingen. 

In 2010 is een studie uitgevoerd naar de welzijnseffecten van de plaatsing van windturbines nabij het 

bedrijventerrein Kloosterlanden. Daarin zijn elementen als slagschaduw en geluidseffecten in 

beschouwing genomen. Wij roepen de gemeente op ook nu, samen met ons, een vergelijkbare studie 

uit te voeren, alvorens enig besluit te nemen. 

Haalbaarheid 

Het is volgens de Atlas van de Leefbaarheid van het RIVM zeer twijfelachtig of windturbines in 

gebieden 3 en 13 geplaatst zouden mogen worden, aangezien deze voor een extra geluidsbelasting 

zorgen bovenop de overlast van de A1 en omliggende spoorlijnen. Daarom dringen wij aan op nader 

onderzoek in de vorm van een milieueffectrapport. 

Voor het verwerken van de opgewekte windenergie moeten windturbines aangesloten worden op 

het energienet via een koppelstation. Voor Deventer-Zuid betreft dit het station Bergweide. De 

capaciteit van station Bergweide is niet toereikend voor de energie die opgewekt moet worden met 

de voorgenomen vijf tot negen windturbines in focusgebieden 3 en 13! Uitbreidingsmogelijkheden 

bij dit station blijken nauwelijks aanwezig. 

Omgevingsaspecten 

De Rijksdienst voor het Cultureel Erfgoed adviseert bij voorkeur een afstandsnorm van 1.800 tot 

2.000 meter ten opzichte van woonwijken te hanteren bij de plaatsing van windturbines. 
 

De boswachter van het landgoed De Bannink heeft ons bevestigd dat De Bannink en Oxe historische 

buitenplaatsen zijn. Wij roepen u dan ook op om dit advies van het ministerie om 1.800 tot 2.000 

meter van de historische buitenplaatsen ter harte te nemen. 

Uit onderzoek blijkt ook grote impact van windturbines op de natuur in de directe omgeving. Ganzen 

zitten veelvuldig in dit gebied en focusgebieden 3 en 13 liggen in populaire trekroutes. 

  



Noodzaak 

Ondersteund door een Nationaal Programma zoeken de 30 RES-regio’s naar locaties voor nieuwe 

wind- en zonneparken, waarbij het doel is 35 TWh schone stroom in 2030 te realiseren. Het PBL zegt 

dat er 28 TWh is gerealiseerd, dus dat er de komende periode nog 7 TWh nodig is en neemt daarbij 

2019 als peildatum. 

Dr. Ir. Martien Visser, Lector Energietransitie aan de Hanzehogeschool en Manager Strategie bij de 

Gasunie, beschikt echter over meer recente berekeningen. Daaruit blijkt dat op dit moment al 33,2 

TWh is gerealiseerd. Visser neemt namelijk wél de realisatie van wind- en zonne-energie in 2020 mee 

in zijn berekeningen; een jaar waarin veel tot stand is gebracht. 

Draagvlak 

Onder omwonenden leven grote zorgen en veel onrust. Bovenstaande aspecten zijn daar een 

onderdeel van. Om het mensen mogelijk te maken uiting te geven aan deze zorgen en om ze voor u 

inzichtelijk te maken, zijn er ondertussen vanuit de belangengroep DeventerWint een aantal acties 

gestart. 

Ook is er op onze website www.deventerwint.nl een petitie gestart om de betrokkenheid en zorgen 

van de burgers tot uitdrukking te brengen. De resultaten van deze petitie zullen binnenkort ook aan u 

aangeboden worden. 

Het draagvlak voor de energietransitie wordt ernstig in gevaar gebracht wanneer de gemeente 

Deventer verzuimt het democratisch proces van participatie en overleg te onderschatten. 

DeventerWint wil te allen tijde meedenken en stelt zich op als een actieve wijkvertegenwoordiging. 
 

Afsluitend willen we er u op wijzen dat ons is toegezegd dat we inzicht zouden krijgen in de criteria 

die in het Pondera-rapport gebruikt zijn bij de selectie van huidige focusgebieden. Tot op heden 

heeft u daar geen invulling aan gegeven. 

Bovenstaande feiten en aspecten in overweging nemende, verzoeken wij het gemeentebestuur 

nogmaals dringend om de gebieden 3 en 13 niet aan te wijzen als locaties voor de voorgenomen 

windturbines, maar een hernieuwd en onafhankelijk onderzoek te doen naar andere, alternatieve en 

betere mogelijkheden die er naar onze mening zeker zijn. In het kader hiervan verzoeken wij u ook 

een MER-studie te laten uitvoeren als onderdeel van dit nieuwe traject om tot de aanwijzing van een 

of meerdere locaties voor windturbines en zonneparken te komen. 

Samen voor een duurzame en gezonde leefomgeving. Wij denken graag mee, waardoor 

DeventerWint. 

 
 

 

http://www.deventerwint.nl/

